
Pourrca Lurz JRcoet:'Bescherm 
het Friese

streekproduct'
'DEN 

HAAG - Tweede Kamerl id Lutz Jacobi zet z ich in voor de bescher-

ming en erkenning van strêekp rod ucte n.  Beg in februar i  heeÍt  de PvdA-

pot i t ica ui t  Wergea bewerkstet t igd dat streekproducten onderdeel gaan

u i tmaken  van  he t  duu rzaam inkooobe [e id  van  de  ove rhe id

Waaïom uilt u dat de overheid alnemer
w or dt v sn str eekpr o ducten?
'Dat vergroot de afzetmarkt van loka-
le producten. De overheid heeft hrer-
in een voorbeeldfunctie. Ik zou gÍaag
zien dat in onze supermarkten een
speciaal schap komt met producten
uit de regio. Dat zie je wel veel in
Frankrijk. \Maarom hebben wij nog
geen speciale schappen met produc-
ten uit Fryslàn? lk denk dat we daar
veel meer mee kunnen doen. De
overheid kan dat stimuleren door zelf
afnemer te worden.'

Op welke manier gaan Friese producen-
ten hierv an p r oJiter en?
'Er zal meer waag komen naar
streekproducten. Het biedt veel kan-
sen voor onze economie, want het
wordt interessanter om die produc-
ten te gaan telen. Kijk maar eens
hoeveel restauÍants er zitten in over-
heidsgebouwen. Alleen al in het
ï\Veede Kamergebouw zitten er vier.
Die kunnen streekproducten verwer-
ken in hun menu's. Daardoor neemt
ook de bekendheid toe.'

Hoe zoÍgt u ervoor d.at de producten ooh
echt aÍgenomen worden?
'Dit moet je zien als een positieve sti-
mulans. Als de'Iweede KameÍ zo'n
motie aanneemt, krijgt het zeker een
vervolg. Ik ga staatssecreta s Henk
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BlekeÍ regelmatig vragen wat zijn
ministerie tot dusver heeft gedaan en
ik ga zelf eens Iangs bij bijvoorbeeld
het provincrehuis om te zien wat zij
hiermee doen.'

U zet zich ook in tegen het misbruík
van keurmerk Erhenà Steekproduct.
Wacrom is àit nodig?
'Dit is een keurmerk van de stichting
Streekeigen Producten Nederland
Dat is er om de streekproducten te
beschermen. Henk Pilat, bekend van
het Waddengoudkeurmerk, wees mij
erop dat streekproducten veel last
hebben van nepproducten die het
keurmerk misbruiken, zoals Terschel-
Iinger cranberry's uit canada of
wàldbeantsjes uit Zeeland. Dat moet
beter worden aangepakt. re moet er
als consument vanuit kunnen gaan
dat wàldbeantsjes uit Fryslen komen.
Het moet niet zo zijn dat de neppro-
ducenten zomaar hun gang kunnen
gaan. KIeine producenten hebben
zelf de juridische mogelijkheden niet
om er iets aan te doen. Deze sector
heeft steun nodig. De bescherming
en erkenning moet beter. '

Is dat nu gelukt?
'De basis is er. Maar we moeten nog
een stap verder. Er moet een grondei-
gen erkenning komen voor onze
streekproducten, vergelijkbaar met

champagne en de coudse en Edam-
mer kaas. Ik wil dat de boontjes
alleen wàldbeantsjes mogen heten
als ze in deze streek geteeld zijn en
niet in Zeeland of Noord-Frankrijk.'

Vanwaar uvJ bíjzondere ínteresse in
streekproducten?
'lk ben een boerendochter uit Katlijk.
lk ben gÍoot geworden met streekpro-
ducten. Wij aten de aardappelen en
groente van eigen bodem. We moeten
weer naar korte l i jnen in onze voed-
selketen. We halen ons eten nu over-
al vandaan en hebben geen idee
meer wat er precies in zit, welke
bestri jdingsmiddelen er zijn gebruikt,
enzovoorts. Daarin zijn we te ver
doorgeslagen. Mensen wil len weer
eerlijk voedsel. Door de lijnen te ver-
korten, kIijg je weer betrokkenheid
bij je eten.'

welk Fries streekproduct neemt u zelí
mee naar Den Haag?
'lk neem nooit eten mee naaÍ Den
Haag, want ik eet al mijn maaltijden
in het T\ríeede Kamergebouw. Maar rn
Fryslàn eet ik elke week wàldbean-
ts jes . ' .
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